Universal Periodic Review of Mozambique
(Geneva, 04 May 2021)

Madam Chair, Excellencies, Ladies and Gentlemen, the Cameroonian delegation takes the floor to express its appreciation for the considerable improvements made by Mozambique in the protection and promotion of human rights.
Madam Chair, the progress made by Mozambique obliges us to say that this country is in a positive dynamic. 
With regard to the recommendations, we encourage Mozambique :
- To align the Constitution of the Republic as well as the Civil Code with obligations under the UN Convention on the Rights of Persons with Disabilities, especially with regards legal capacity ;
- To designate the National Human Rights Commission as the Monitoring Body for the implementation of the UN Convention on the Rights of Persons with Disabilities, and allocate adequate resources for the fulfilment of this mandate ;
- Review the National Disability Policy, as approved by Resolution 20/99, to align it with the obligations under the UN Convention on the Rights of Persons with Disabilities, especially with regards to the identification of persons with disabilities.
Thank you.








Examen périodique universel du Mozambique
(Genève, 04 mai 2021)

Madame la Présidente, Excellences, Mesdames et Messieurs, la délégation camerounaise prend la parole pour exprimer son appréciation des améliorations considérables apportées par le Mozambique dans la protection et la promotion des droits de l'homme.
Madame la Présidente, les progrès réalisés par le Mozambique nous obligent à dire que ce pays est dans une dynamique positive. 
En ce qui concerne les recommandations, nous encourageons le Mozambique à :
- A aligner la Constitution de la République ainsi que le Code civil sur les obligations découlant de la Convention des Nations unies relative aux droits des personnes handicapées, notamment en ce qui concerne la capacité juridique ;
- Désigner la Commission nationale des droits de l'homme comme l'organe de surveillance de la mise en œuvre de la Convention des Nations Unies relative aux droits des personnes handicapées, et allouer des ressources adéquates pour l'accomplissement de ce mandat ;
- Réviser la politique nationale en matière de handicap, telle qu'approuvée par la résolution 20/99, afin de l'aligner sur les obligations découlant de la Convention des Nations Unies relative aux droits des personnes handicapées, notamment en ce qui concerne l'identification des personnes handicapées.
Je vous remercie.

